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Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyűlésrő l szóló 2012 .
évi OVI. törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani az

Emberi Erőforrások Minisztériumot vezető miniszterhez, mint a tárgyban illetéke s
minisztérium vezetőjéhez

„Az albérletárak növekedésére reagálva miért nem tettek érdemi lépéseket a fiata l
egyetemisták vagy éppen munkavállalók ideiglenes lakhatásának megkönnyítés e
érdekében?”

címmel .

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelt Miniszter Úr!

Július végén, a felsőoktatási felvételi ponthatárok közzétételét követően – az előrejelzéseknek
megfelelően – megindult a szokásos roham az albérletekért, ahol pedig robbanásszer ű
árnövekedés figyelhető meg. Ez a helyzet széles társadalmi rétegeket érint, mégpedi g
súlyosan: egyaránt komoly kihívást jelent a felsőoktatási hallgatóknak és a más települése n
dolgozni kívánó munkavállalók sokaságának.

A felmérések azt mutatják, hogy a bérleti díj növekedés tekintetében országosan 5-20%-ka l
nőttek az árak a tavalyi év átlagához képest . Ennél nagyobb mértékű – akár X30-40%-os –
növekedés Budapest néhány kerületében, továbbá néhány egyetemi városban volt jellemz ő .

Abszurd helyzetnek tartjuk, hogy a KSH szerinti 155-160 ezer forintos nettó átlagkerese t
mellett olyan mértékű albérletárak vannak a fővárosban és vidéki nagyvárosokban, ami k
legalább a havi kereset felét felemésztik .

Komoly megpróbáltatás elé kell nézzenek azok a felsőoktatásban tanulók is, akik nem nyerte k
felvételt kollégiumi szállásra : csupán a lakhatásért való kiadásuk felemészti havi anyagi



keretük nagy részét. S akkor még nem ejtettünk szót a rezsiköltségekről, a tanulmányi
költségek és a mindennapos, önfenntartáshoz szükséges kiadások összegéről .

Mindemellett azt is szem előtt kell tartani, hogy a tapasztalható, irreális, megfizethetetlen
albérletárak, illetve a kollégiumi férőhelyek hiánya sok esetben megakadályozzák a
továbbtanulás lehetőségét . A lakhatás ugyanis az egyik alapvető feltétele a minőségi
továbbtanulásnak. Nem egy alkalommal pedig éppen ez a helyzet kényszeríti a fiatalokat a
kivándorlásra is .

Tisztelt Miniszter Úr !

Jobbik már eddig is számos alkalommal foglalkozott ezzel a témával, mégis, annak ellenére ,
hogy ez az állapot nagyon súlyos és sok tízezer fiatal mindennapját keseríti meg, a Kormány
eddig érdemi választ nem adott felvetésünkre .

Az ideiglenes lakhatást érintően a Jobbik által is támogatott CSOK és az építkezések ÁFA
csökkentése nem lehet magyarázat . Ugyanis a probléma felvetése nem az otthonteremtésre é s
lakásvásárlásra vonatkozik, hanem az ideiglenes lakhatásra, kollégiumi férőhelyekre, az
albérletárak megfizethetőségére, a fiatalok és felsőoktatásban tanuló hallgatók lakhatás i
támogatására .

Bár üdvözlendő előrelépésnek számít a nemrégiben bejelentett 193 milliárdos kollégiumi
fejlesztés, azonban ez sem lehet elégséges válasz az ideiglenes lakhatást illet ően. Hiszen
egyrészt csak 2023-ra valósulnak meg a fejlesztések, másrészt mindössze nyolcezer új helye t
létesítenek ennek során, a fennmaradó összeg a felújításokra irányul . Figyelembe véve az
ideiglenes lakhatás problémájával küzd ők sokaságát, a 8 ezer új hely nem jelent mélyreható és
széleskörű megoldást számukra.

Mindezek alapján kérdezem Miniszter Urat, hogy miért nem reagál végre érdemben a
Kormány az albérletárak robbanásszerű növekedésére. Miért nem tettek érdemi lépéseket a
fiatal egyetemisták vagy éppen munkavállalók ideiglenes lakhatásának megkönnyítése
érdekében?

Várom érdemi válaszát !

Budapest, 2017. január 4.

Tisztelettel :

Farkas Gergely
Jobbik
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